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De Commissie voor Brussel en de Vlaamse Rand en Dierenwelzijn behandelde op 

27 januari 2021 het ontwerp van decreet tot wijziging van het decreet van 7 mei 

2004 houdende omvorming van de v.z.w. “de Rand” tot een privaatrechtelijk vorm-

gegeven extern verzelfstandigd agentschap en houdende vaststelling van de be-

voegdheden van de provincie Vlaams-Brabant inzake de ondersteuning van de 

Vlaamse Rand. Verslaggevers waren Inez De Coninck, Katia Segers en Klaas Slootmans.  

 

(Deze vergadering werd als videoconferentie georganiseerd.) 

1. Toelichting door Ben Weyts, Vlaams minister van de Vlaamse Rand 

Een decreetswijziging in het beleidsveld Vlaamse Rand is veeleer de uitzondering 

dan de regel, zegt minister Ben Weyts. De reden voor deze decreetswijziging is de 

uitvoering van het Vlaams regeerakkoord, meer bepaald het inkantelen van het 

Documentatiecentrum Vlaamse Rand bij het Agentschap Binnenlands Bestuur en 

het weghalen ervan bij vzw de Rand. Andere redenen hebben veeleer een juridisch-

technische inslag, zoals de aanpassing aan het nieuwe Wetboek van vennootschap-

pen en verenigingen.  

 

− Overheveling Documentatiecentrum Vlaamse Rand naar de administratie 

 

Het is de wens van de Vlaamse Regering om vzw de Rand meer te laten focussen 

op de kerntaken: de eerstelijnswerking via de gemeenschapscentra in de facilitei-

tengemeenten en de versterking van de tweedelijnswerking in de andere gemeen-

ten van de Vlaamse Rand.  

 

Het documentatiecentrum is geen kerntaak en past qua taakstelling beter bij de 

administratie. De administratie beschikt zelf immers over veel meer relevante be-

leidsinformatie dan vzw de Rand. Denk bijvoorbeeld aan de gemeente- en stads-

monitor of financiële informatie over de lokale besturen. 

 

Het is de ambitie van de minister om in deze regeerperiode wetenschappelijke 

informatie over de Rand breder en interactiever te ontsluiten. Op het einde van het 

jaar komt er een interactievere website over de Rand. Er wordt meer relevante 

beleidsinformatie aangeboden over de negentien gemeenten van de Rand en hun 

uitdagingen.  

 

De overheveling van het documentatiecentrum zal toelaten om nog meer diep-

gaande informatie aan te bieden. De administratie zal dan zowel verantwoordelijk 

zijn voor de nieuwe site met info over de Rand, als voor het documentatiecentrum. 

Dat zorgt voor schaalvoordelen en synergieën. 

 

− Nieuwe vennootschapswetgeving 

 

Het nieuwe Wetboek van vennootschappen en verenigingen is een meer technisch-

juridische reden waarom een decreetswijziging aangewezen was. De verplichting 

om een bedrijfsrevisor aan te stellen wordt geschrapt in het decreet van 7 mei 

2004 houdende omvorming van de v.z.w. “de Rand” tot een privaatrechtelijk vorm-

gegeven extern verzelfstandigd agentschap en houdende vaststelling van de be-

voegdheden van de provincie Vlaams-Brabant inzake de ondersteuning van de 

Vlaamse Rand, aangezien het Wetboek van vennootschappen en verenigingen dit 

al oplegt.  

 

− Andere technische aanpassingen 

 

Er werd een uitzondering voor de provincie Vlaams-Brabant ingeschreven in artikel 

2, §3, van het Provinciedecreet. Het Provinciedecreet bepaalt dat provincies geen 

bevoegdheden en taken in culturele of persoonsgebonden aangelegenheden 
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kunnen uitoefenen. Het decreet van vzw de Rand vormt daarop een uitzondering 

en dat wordt verduidelijkt. De rol van de provincie Vlaams-Brabant bij vzw de Rand 

wordt met voorliggend ontwerp van decreet bevestigd. 

 

De programmeringscommissies van de gemeenschapscentra veranderen van 

naam. Het wordt ‘stuurgroep’ in plaats van ‘programmeringscommissie’. De facto 

wordt die naam al langer gebruikt, nu wordt dat juridisch onderbouwd. 

 

Op grond van artikel 3, §2, van het decreet van 7 mei 2004 is het Bestuursdecreet 

van toepassing op vzw de Rand. Artikel 6 van voorliggend ontwerp van decreet 

schrapt in het decreet van 7 mei 2004 de verwijzing naar de toepasselijke bepa-

lingen in het Bestuursdecreet; het is niet nodig in regelgeving tweemaal hetzelfde 

te bepalen. 

 

De minister concludeert dat de overheveling van het documentatiecentrum naar 

de administratie de enige wezenlijke verandering is in voorliggend ontwerp van 

decreet. 

2. Bespreking 

2.1. Katia Segers 

Katia Segers vindt het ontwerp van decreet een goede aanleiding om de werking 

van vzw de Rand in de kijker te zetten. Vzw de Rand levert uitstekend werk voor 

de versterking van gemeenschapsverbinding door taalcursussen, evenementen en-

zovoort. Het lid begrijpt zeker de keuze voor de overheveling van het Documenta-

tiecentrum Vlaamse Rand naar het ABB. Het documentatiecentrum beschikt 

momenteel over een budget van ongeveer 40.000 euro. Dat is ongeveer de kost-

prijs van een voltijdse medewerker. Daar raakt men niet ver mee. De meerwaarde 

van het documentatiecentrum was volgens Katia Segers veeleer beperkt. Ze hoopt 

dat het documentatiecentrum in goede handen is binnen het ABB en dat het agent-

schap er verder mee aan de slag gaat.  

 

De SARC uit in zijn advies bezorgdheid over de naamswijziging van ‘programme-

ringscommissie’ in ‘stuurgroep’. De SARC is bezorgd dat die naamswijziging af-

breuk zou doen aan de rol en de positionering van de overlegstructuur. De minister 

geeft echter aan dat die benaming de facto al werd gehanteerd. Het lid meent ook 

dat de overlegstructuur daarmee niet wordt ondermijnd. Ze kan zich volledig ach-

ter dit ontwerp van decreet scharen.  

 

Aansluitend op de vaststellingen van de studie van BRIO die ter sprake gekomen 

zijn bij de voorafgaande vraag om uitleg (Vragen om uitleg Vl.Parl. 2020-21, nr. 

1383) is een sterk integratie- en taalbeleid in de hele brede Rand essentieel. Vzw 

de Rand heeft vanaf het begin die expertise sterk ontwikkeld en uitgerold, in eerste 

instantie naar de negentien gemeenten van de officiële Vlaamse Rand. Nu men 

vaststelt dat de hele regio Halle-Vilvoorde in hetzelfde schuitje zit qua uitdagingen, 

meent Katia Segers dat de rol van vzw de Rand nog veel meer versterkt en uitge-

breid kan worden. Dit veeleer technische ontwerp van decreet kan ook een aanlei-

ding zijn om na te denken over de herdefiniëring van de opdracht van vzw de Rand. 

In de andere gemeenten van Halle-Vilvoorde moet het warm water niet opnieuw 

uitgevonden worden. Er kan een beroep gedaan worden op de expertise die de vzw 

ontwikkeld heeft. Daarom vraagt Katia Segers om de nieuwe algemeen directeur, 

Jo Van Vaerenbergh, en de raad van bestuur uit te nodigen in deze commissie om 

hun visie daarover te horen. 
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2.2. Klaas Slootmans 

Klaas Slootmans zegt namens zijn fractie zich grotendeels te kunnen vinden in de 

organisatorische wijzigingen die het ontwerp van decreet aanbrengt, namelijk de 

overheveling van het documentatiecentrum naar het ABB. Het kan misschien een 

aanleiding zijn om de website van het documentatiecentrum onder handen te ne-

men. Het recentste werk van de databank dateert van 2019. Demografische indi-

catoren zijn er niet terug te vinden. Misschien is dit de gelegenheid om werk te 

maken van de website. 

 

De spreker heeft geen problemen met de uitzonderingspositie van de provincie 

Vlaams-Brabant in het kader van de samenwerking met vzw de Rand.  

 

Hij sluit zich aan bij de vorige spreker dat dit het momentum is om een bilan op te 

maken van vzw de Rand. Hij twijfelt niet aan de inzet van de medewerkers, maar 

het getuigt van een zekere wereldvreemdheid om te stellen dat de opdracht van 

de vzw, namelijk het versterken van het Nederlandstalige karakter, een geslaagde 

operatie is. Men blijft steeds dezelfde recepten hanteren met een verliezende 

ploeg.  

 

Klaas Slootmans pleit er dus ook voor om aan dit ontwerp van decreet een hoor-

zitting te koppelen. De herkomstcijfers die besproken werden tijdens de vraag om 

uitleg (Vragen om uitleg Vl.Parl. 2020-21, nr. 1383) zijn daar ook een reden voor. 

Hij denkt aan sprekers als de regeringscommissaris, de algemeen directeur van 

vzw de Rand, Jo Van Vaerenbergh, en eventueel stafmedewerkers taalpromotie of 

sleutelfiguren van de vzw. Hij meent dat uitstel met anderhalve maand van de 

goedkeuring van dit ontwerp van decreet geen probleem kan zijn. Dan beschikken 

de leden tenminste over achtergrondinformatie. Hij vraagt om conform artikel 35, 

2, van het Reglement, te stemmen over het houden van hoorzittingen in het kader 

van dit ontwerp van decreet. 

2.3. Inez De Coninck 

Voor Inez De Coninck is het duidelijk dat vzw de Rand een belangrijke partner is 

van de Vlaamse overheid om het Vlaamse Randbeleid vorm te geven. Zijn meer-

waarde op het terrein is al meermaals aangetoond. De overheveling van het docu-

mentatiecentrum naar het ABB is een logische stap. Dat komt tegemoet aan de 

beleidsnota Vlaamse Rand 2019-2024 (Parl.St. Vl.Parl. 2019-20, nr. 132/1). Het 

was alvast de wens om de informatie over de Vlaamse Rand nog meer voor ieder-

een te ontsluiten en om de kennis over de Rand verder te versterken. De N-VA-

fractie staat zeker achter dit ontwerp van decreet. Het advies van de SARC was 

positief. Aan de opmerkingen van de Raad van State werd tegemoetgekomen. Het 

lid vindt dit een goed voorbeeld van mooi wetgevend werk. 

2.4. An Moerenhout 

Het ontwerp van decreet is veeleer technisch van aard, stelt An Moerenhout. Ze 

begrijpt de keuze voor de overdracht van het documentatiecentrum naar het ABB, 

maar hoopt ook dat het agentschap die taak goed opneemt.  

 

De Groenfractie steunt de idee om een hoorzitting te houden. Het kan interessant 

zijn om onder meer de algemeen directeur Jo Van Vaerenbergh te horen en een 

breder debat over vzw de Rand te houden. 



543 (2020-2021) – Nr. 2 7 

  Vlaams Parlement 

2.5. Minister Ben Weyts 

Minister Ben Weyts beaamt dat het interessant is om vzw de Rand met de nieuwe 

leidend ambtenaar te horen. In mei verschijnt normaal gezien het jaarverslag van 

vzw de Rand. Dat kan misschien een aanleiding zijn voor een hoorzitting. 

 

De overheveling van het documentatiecentrum betekent ook een overdracht van 

middelen, ongeveer 40.000 euro, van vzw de Rand naar het ABB. Personeel wordt 

niet overgeheveld; de vzw behoudt het personeel.  

 

De website van het documentatiecentrum is inderdaad aan een update toe. Net 

omdat informatie meer voorhanden is bij de administratie dan bij de vzw, wordt 

de functie van documentatiecentrum aan de administratie toegekend.  

 

Omdat Klaas Slootmans kritisch staat ten opzichte van de rol van vzw de Rand 

vraagt hij eerst een hoorzitting vooraleer dit ontwerp van decreet te willen stem-

men. De minister vindt dat voorstel tegenstrijdig aan zijn eerder gemaakte opmer-

king. Het gaat hier over de overheveling van een taak van vzw de Rand naar de 

administratie. Klaas Slootmans wijst er zelf op dat de website dringend aan een 

update toe is. Als men de behandeling van dit ontwerp van decreet probeert te 

vertragen, zal die upgrade zeker uitgesteld worden.  

3. Procedure  

Karl Vanlouwe, waarnemend voorzitter, stelt vast dat er procedureel twee moge-

lijkheden zijn: wordt een hoorzitting gekoppeld aan voorliggend ontwerp van  

decreet of wordt het ontwerp van decreet afgehandeld en wordt de hoorzitting later 

gehouden? Vijf leden van de commissie hebben om een hoorzitting gevraagd; de 

hoorzitting komt er dus zeker. 

 

Inez De Coninck sluit zich aan bij de suggestie van de minister om de nieuwe 

algemeen directeur te horen naar aanleiding van het verschijnen van het jaarver-

slag. Een hoorzitting vragen op basis van artikel 35 van het Reglement moet wel 

over het voorliggende ontwerp van decreet gaan. De vragen aan de nieuwe alge-

meen directeur zullen breder zijn dan dit ontwerp van decreet. De hoorzitting moet 

er dus van losgekoppeld worden, vindt het lid.  

 

Peter Van Rompuy sluit zich aan bij Inez De Coninck. Voorliggend ontwerp van 

decreet is relatief technisch. Het is wel zinvol om een breder gesprek te voeren 

over de toekomst van vzw de Rand, los van voorliggend ontwerp van decreet. Het 

jaarverslag lijkt het lid de beste aanleiding daarvoor, maar eerder kan ook. 

 

Klaas Slootmans is tevreden met de steun voor de hoorzittingen. Hij volgt de re-

denering van Inez De Coninck. Voorliggend ontwerp van decreet was wel een aan-

leiding om eindelijk vzw de Rand, maar ook Vlabinvest uit te nodigen om het 

Randbeleid toe te lichten. Hij is niet gekant tegen het loskoppelen van de hoorzit-

tingen van het ontwerp van decreet, maar ze mogen niet op de lange baan ge-

schoven worden. 

 

Katia Segers dankt ook voor de steun voor de hoorzittingen. Ze volgt de redenering 

van Inez De Coninck. Als een hoorzitting aan dit ontwerp van decreet gekoppeld 

wordt, dan moet die beperkt blijven tot de inhoud van het ontwerp van decreet. 

Ze pleit voor een bredere gedachtewisseling over het Randbeleid en de rol van vzw 

de Rand daarin. Het jaarverslag van de vzw is een goede aanleiding. Ook BRIO wil 

ze graag horen. 
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Karl Vanlouwe concludeert dat het ontwerp van decreet nu ter stemming wordt 

voorgelegd en dat er later hoorzittingen worden gehouden. De concrete modalitei-

ten worden besproken tijdens de regeling van de werkzaamheden. 

4. Stemming 

Artikel 1 tot 7 worden unaniem aangenomen met 14 stemmen. 

 

Het ontwerp van decreet tot wijziging van het decreet van 7 mei 2004 houdende 

omvorming van de v.z.w. “de Rand” tot een privaatrechtelijk vormgegeven extern 

verzelfstandigd agentschap en houdende vaststelling van de bevoegdheden van de 

provincie Vlaams-Brabant inzake de ondersteuning van de Vlaamse Rand wordt 

aangenomen met dezelfde stemuitslag. 

 

 

Els AMPE, 

voorzitter 

 

Inez DE CONINCK 

Katia SEGERS 

Klaas SLOOTMANS, 

verslaggevers 
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Gebruikte afkortingen 

ABB Agentschap Binnenlands Bestuur 

BRIO Brussels Informatie-, Documentatie- en Onderzoekscentrum 

SARC Strategische Adviesraad voor Cultuur, Jeugd, Sport en Media (Raad 

voor Cultuur, Jeugd, Sport en Media)  

Vlabinvest Investeringsfonds voor Grond- en Woonbeleid voor Vlaams-Brabant 


